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Zápisnica zo zasadnutia Mediálnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve  

v Spišskej Novej Vsi konaného 8. 11. 2023 

 
 

Trvanie:    14.00 – 15.30 hod. 

Miesto zasadnutia:   zasadačka Radnice 

Prítomní:  Mgr. Marek Baláž, Mgr. Peter Bednár, Adnan Akram, Mgr. Monika 

Tkáčová, Marcel Blahut, Tomáš Repčiak, Edita Gondová, Mgr. 

Zuzana Kleinová, Ing. Marcela Baluchová 

Neprítomní: Oliver Búza, Ing. Pavol Bečarik, Ing. Jozef Gonda, PaedDr. Dávid 

Demečko, PhD.,  

 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Mestské médiá rok po komunálnych voľbách – krátke zhodnotenie, potreba profesionalizácie 

3. Mestské médiá počas uplynulých parlamentných volieb 

4. Žiadosť o zmenu členov redakčnej rady Ička 

5. Vznik dozornej rady BIC, s. r. o. – informácia (veľmi krátka) 

6. Výber tém pre okrúhle stoly a rubriku 2 o 1 – doplniť o aktuálnu politickú situáciu 

7. Otvorenie témy vzniku Mediálneho centra 

8. Rozpočtové požiadavky Ička a TV Reduta na budúci rok (zástupcovia priniesť svoje návrhy na 

rokovanie) 

9. Živé vysielanie zasadnutí MsZ – možnosť externej spolupráce, ak to nepôjde ešte tento rok cez 

TV Reduta 

10. Rôzne 

11. Záver 

Prerokované:  
 

Mgr. Baláž 

- otvoril zasadnutie, privítal členov komisie a hostí, 

 

K bodu 2 

Mgr. Baláž 

- skonštatoval, že dôvodom založenia mediálnej komisie bolo obmedziť politický vplyv na 

médiá a vytvoriť v nich rovnaký priestor pre obidve strany, 

- zhodnotil, že z tohto pohľadu sú médiá po roku nezávislejšie, 

- zdôraznil, že mesto rovnako dôležitým podielom zo zákona tvorí primátor a mestské 

zastupiteľstvo, 

- informoval, že sa plánuje vrátiť k niektorým príspevkom v Informátore a TV Reduta 

zverejneným pred rokom, aby ich porovnal so súčasnými, 

- v tomto smere vyzdvihol pozitívnu zmenu smerom k nezávislosti, 

- opýtal sa na názor ostatných členov komisie. 

 

A. Akram 

- reagoval, že okrem Facebooku nesleduje ostatné médiá, uvažuje preto, že sa vzdá členstva 

v mediálnej komisii. 

 

Mgr. Tkáčová 

- opýtala sa, prečo v poslednom vydaní Ička nebolo Poslanecké okienko. 

 

E. Gondová 

- reagovala, že podľa abecedy mal nasledovať poslanec Ing. O. Gonda, ktorý sa však 

z časových dôvodov ospravedlnil a poprosil o odklad do ďalšieho čísla. 
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Mgr. Tkáčová 

- vníma určité zmeny, ale podľa jej názoru sa v Ičku stále objavujú tie isté cyklické informácie, 

ktoré sú dostupné aj v TV Reduta a privítala by zaujímavejšie články, ktoré sa inde 

neobjavujú, 

- zároveň poukázala na články rubriky Zo života našich škôl, v ktorej sa objavujú informácie 

iba z tých škôl, ktoré sú šikovné a posunú ich ďalej redakcii. 

 

T. Repčiak 

- informoval, že komunikujeme s novou vedúcou oddelenia školstva Ing. Čurillovou, aby si 

vytvorili vlastný mesačník a posielali vyslovene najdôležitejšie informácie cez toto oddelenie, 

- ďalej reagoval, že v prípade Ička síce ide o zdvojené informácie, ale v tomto prípade treba 

brať do úvahy aj to, že niektorí ľudia len čítajú, niektorí sledujú len Facebook, niektorí naopak 

vôbec, 

- dochádza k tomu aj z dôvodu mesačnej periodicity, z finančného hľadiska však neodporúča 

prejsť na dvojtýždenník, pretože by išlo o zdvojené náklady, 

- skôr by preferoval rozšírenie o 4 farebné strany, na ktorých by sme mohli prinášať farebné 

fotografie napr. víťazných športových klubov, tzv. miniposter, 

- v prípade rozšírenia, by mohli dostať väčší priestor na svoje názory aj poslanci mestského 

zastupiteľstva, 

- poukázal aj na opakujúci sa problém s rozsahom športových článkov, v tejto súvislosti 

informoval o p. Javorskom z KK Iglow, ktorý si myslel, že mu blokujeme články o ich 

úspechoch, tie však kvôli technickému problému vôbec nechodili, dohodli sa preto, že budú 

zverejnené na pokračovanie. 

 

Mgr. Bednár 

- myslí si, že k určitým posunom došlo v prípade Informátora aj v prípade TV Reduta, 

- jeho prianím bolo, aby bol okrúhly stôl odvysielaný skôr, dopracovali sa k nemu čo sa týka 

športovej problematiky po roku, 

- verí, že bude pravidelnou súčasťou programovej štruktúry. 

 

M. Blahut  

- v tejto súvislosti doplnil, že mali v štúdiu p. Geletku s p. Bubeníkom, ktorí hovorili ku vývoju 

cien tepla. 

 

Mgr. Bednár 

- informoval, že čo sa týka Informátora, potešila ho snaha o nové rubriky, 

- zamrzel ho príspevok o predaji výrobnej haly v poslednom Informátore, pretože ho považuje 

za veľmi tendenčný a nebolo to tam vôbec vysvetlené. 

 

T. Repčiak 

- reagoval, že predaju výrobnej haly sa budeme ešte venovať v rubrike 2 pohľady na. 

 

E. Gondová 

- doplnila, že práve kvôli obmedzenému priestoru tam bolo tiež uvedené, že ďalšie informácie 

prinesieme v budúcom čísle. 

 

Mgr. Bednár 

- podľa neho to bolo napísané trochu nešťastne, 

- kvôli mesačnej periodicite teraz treba mesiac čakať na niečo, na čo ľudia možno aj zabudnú. 

 

Mgr. Baláž 

- súhlasil, že spôsob napísania tohto príspevku mu tiež vadil, neberie to ale ako úmysel, ale ako 

nedostatočnú profesionalitu, 

- nemyslí si, že redaktori sú amatéri, ale myslí si, že nie sú dostatočne profesionálni a poukázal 

tiež na vybrané citovanie primátora a poslanca Mgr. Javorského. 
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E. Gondová 

- reagovala, že citácie boli použité z vyjadrení odvysielaných v TV Reduta a kvôli 

obmedzenému priestoru nemohli byť zverejnené v plnom znení. 

 

Mgr. Baláž 

- v tejto súvislosti uviedol, že nezáleží na rozsahu, ale na obsahu, ktorý bol zostrihnutý 

neprofesionálne.  

 

T. Repčiak 

- opýtal sa, či on má vyštudovanú novinárčinu. 

 

Mgr. Baláž 

- odpovedal, že nie, ale má diplom z USA. 

 

T. Repčiak 

- uviedol, že ju tiež nevyštudoval, ale považuje sa skôr za praktika a takisto robil zástupcu 

šéfredaktora, 

- zdôraznil, že rešpektuje jeho profesionalitu na základe praxe a myslí si, že keď mohol písať 

pre SME, môže aj pre Ičko. 

 

Mgr. Tkáčová 

- reagovala, že v písanom článku sa nikdy nevypovie to, čo by sa malo, na to sú spomínané 

okrúhle stoly, kde sa môžu hodinu o danej problematike rozprávať. 

 

E. Gondová 

- doplnila, že každý človek sa na určitú vec pozerá zo svojho uhla pohľadu. 

 

Mgr. Tkáčová 

- navrhla, aby politické témy neboli obsahom Ička. 

 

T. Repčiak, E. Gondová 

- súhlasili, aby články zo zasadnutia mestského zastupiteľstva boli písané ešte stručnejšie bez 

akýchkoľvek názorov poslancov. 

 

Mgr. Bednár 

- vyjadril nesúhlas, pretože podľa jeho názoru aj politika je súčasťou komunálneho života. 

 

Mgr. Tkáčová 

- opýtala sa, ako sa dá v takom prípade zaručiť objektívnosť, keďže každý by taký článok písal 

zo svojho uhla pohľadu, 

- podľa nej by stačilo dať odkaz, kde si môžu občania nájsť reportáž TV Reduta. 

 

Ing. Baluchová 

- doplnila, že je taktiež na webovej stránke mesta k dispozícii zvukový záznam. 

 

Mgr. Baláž 

- nesúhlasil s takýmto riešením, podľa neho nemôžeme čitateľom Informátora napísať, aby si 

pozreli reportáž, jednu z tých dvoch vecí potom treba zrušiť. 

 

Mgr. Tkáčová 

- reagovala, aby základná informácia uvedená bola, keďže sa v obmedzenom rozsahu nedá 

dostatočne vysvetliť a vysvetlené nech to je niekde inde. 

 

Mgr. Bednár 

- nemyslí si, že politike sa venuje markantne veľký priestor. 
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Mgr. Tkáčová 

- nedá sa to ale vysvetliť tak, aby to bolo objektívne. 

 

T. Repčiak 

- uviedol, že preto hovoril o strane, na ktorej by bol poskytnutý rovnaký priestor jednej aj 

druhej strane, aby zhodnotili, čo sa v danom mesiaci udialo. 

 

Mgr. Bednár 

- súhlasil s takýmto riešením, aby v úvode bola zverejnená iba stručná informácia s odkazom na 

túto stranu, kde by bolo všetko vysvetlené. 

 

Mgr. Baláž 

- pochválil, že články zo zasadnutia mestského zastupiteľstva sú na druhej strane teraz písané 

oveľa čitateľnejšie, vadil mu iba výber citácie, 

- opýtal sa T. Repčiaka, či dostal od neho niekedy nejaký pokyn, čo má písať alebo 

uverejňovať. 

 

T. Repčiak 

- odpovedal, že takýto pokyn nedostal. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že sa na to pýtal preto, lebo primátor na stretnutí hovoril, že ovplyvňuje to, čo je 

uverejňované v Informátore a TV Reduta. 

 

T. Repčiak 

- opýtal sa, či môže pripraviť vyčíslenie navýšenia rozsahu Ička o 4 farebné strany. 

 

Mgr. Baláž 

- reagoval, že sa tomu nebráni. 

 

Mgr. Kleinová 

- upozornila, že takúto vec treba potom riešiť čím skôr, keďže sa momentálne tvorí rozpočet na 

ďalší rok. 

 

K bodu 3 

Mgr. Baláž 

- vyjadril svoj názor na mestské médiá počas uplynulých parlamentných volieb, 

- podľa neho bolo bez vážnejších výhrad zvládnuté dobre, chýbalo mu len keby po voľbách 

niekto poďakoval občanom, že prišli voliť. 

 

T. Repčiak 

- reagoval, že by to mohlo byť zahrnuté v januárovom Ičku v rámci prianí do nového roka, 

- informoval o pripravovanej ankete v decembrovom Ičku so želaniami k Vianociam. 

 

Mgr. Baláž 

- súhlasil, aby sa tam objavil niekto za mestský úrad a predseda ich spoločného klubu za 

mestské zastupiteľstvo, 

- pripomenul fotografiu p. Danka, ktorá sa objavila na mestskej FB stránke v predvolebnom 

období, čo je podľa neho prešľap. 

 

K bodu 4 

Mgr. Baláž 

- informoval prítomných o pripravenej žiadosti, ktorou chce požiadať p. primátora o zmenu 

členov redakčnej rady Ička, ktorí by boli nahradení zástupcami poslaneckého klubu. 

 

Mgr. Kleinová 

- opýtala sa, ako by bol potom technicky zabezpečený chod redakčnej rady. 
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Mgr. Baláž 

- doplnil, že by mohlo ísť o osobné stretnutie, taktiež chcú mať na náhľad hlavne politické 

články predtým, než budú zverejnené. 

 

Mgr. Tkáčová 

- opýtala sa, či sú členovia redakčnej rady za túto činnosť platení a či aj nejako prispievajú do 

Ička. 

 

E. Gondová 

- odpovedala, že túto činnosť vykonávajú v rámci svojej práce a do Ička aj prispievajú. 

 

T. Repčiak 

- navrhol, aby sa s predsedom mediálnej komisie stretli vždy raz do mesiaca a prešli si 

pripravované témy do Ička, 

- zároveň ho do redakčnej rady môžeme dopísať. 

 

Mgr. Baláž 

- súhlasil s takýmto riešením a stiahol spomínanú žiadosť. 

 

K bodu 5 

M. Blahut 

- informoval, že bolo podpísané uznesenie, odovzdal to právničke, ktorá pripravuje materiály na 

vymenovanie členov dozornej rady, následne bude nasledovať zápis do obchodného registra 

a doplnenie do spoločenskej zmluvy. 

 

K bodu 6 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že by sa nemala obchádzať aktuálna politická situácia a mali by vychádzať 

z aktuálneho diania v meste. 

 

K bodu 7 

Mgr. Baláž 

- v krátkosti vysvetlil svoju predstavu – bol by rád, keby boli v budúcnosti pod jednou 

spoločnou organizačnou strechou médiá, hlavným dôsledkom by bola vzájomná pomoc týchto 

ľudí. 

 

T. Repčiak  

- v tejto súvislosti uviedol, že s redaktormi TV Reduta sa pravidelne stretávajú a komunikujú, 

čiže vzájomná spolupráca medzi nimi funguje, 

- zároveň pochválil TV Redutu, že nabehla na sociálne siete a YouTube. 

 

M. Blahut 

- informoval, že v lete okrem technických zmien menili aj platformy, 

- okrem Facebooku prešli aj na YouTube a pripravujú prihlásenie aj na Instagram, kde chcú 

informácie poskytovať flashovým spôsobom. 

 

Mgr. Bednár 

- súhlasil s myšlienkou vzniku Mediálneho centra, keďže rovnako ako Mgr. Baláž pôsobil 

v médiách, kde takýto model funguje, 

- navrhol, aby si pripravili víziu, kam sa chceme s médiami posunúť v horizonte niekoľkých 

rokov. 

 

Mgr. Baláž 

- súhlasil, aby bol v tejto súvislosti spracovaný materiál na najbližšie zasadnutie mediálnej 

komisie, 
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- zároveň by bolo potrebné vytvoriť funkciu šéfredaktora pre toto Mediálne centrum a nájsť na 

jej obsadenie vhodného človeka. 

 

K bodu 8 

Mgr. Baláž 

- informoval, že si prečítal hrubé návrhy rozpočtových požiadaviek Ička a TV Reduta a požiadal 

o bližšie informácie. 

 

M. Blahut  

- uviedol, že bojujú s finančnými prostriedkami, ktorých nikdy nie je dostatok, aby mohli 

prinášať nové efektívne technologické inovácie, 

- doplnil, že sa posúvajú, ale nie tak, ako by mali, 

- ďalej upozornil, že fungujú na vysielacom serveri, ktorý beží 24 h denne od r. 2012, 

- tlačí, aby sa to upgradovalo na novú technológiu. 

 

Mgr. Klienová  

- informovala, že návrh rozpočtu bol prednesený poslancom, 

- ďalej doplnila, že rozpočet nebol navýšený, ale je v rovnakej výške ako pre tento rok, 

- upozornila však na nové verejné obstarávanie na výrobu a distribúciu Ička, keďže zmluvy 

s poštou a tlačiarňou sú uzatvorené do konca decembra. 

 

K bodu 9 

M. Blahut 

- informoval, že živé vysielanie vedia technicky zabezpečiť, pokiaľ bude súčinné oddelenie 

vnútornej správy mestského úradu, nakoľko potrebujú výstup z projektora, prístup do IP 

adresy a výstup zvukových zariadení, 

- doplnil, že zasadnutie mestského zastupiteľstva plánované na 22. 11. už bude skúšobne 

vysielané. 

 

Mgr. Baláž 

- uviedol, že jeho cieľom je prilákať viac ľudí k voľbám a aby sa viac zaujímali o dianie v 

meste. 

 

M. Blahut 

- informoval o reportáži odvysielanej pred voľbami, v ktorej študenti oslovovali ostatných 

študentov, aby prišli voliť, 

- pripravujú tiež novinku na ich stránke - Som reportér, kde by mohli ľudia prispievať. 

 

K bodu 10 a 11 

Mgr. Baláž 

- poďakoval prítomným za účasť a konštruktívnu debatu, 

- informoval, že najbližšie zasadnutie mediálnej komisie plánuje zvolať koncom januára, 

- ukončil zasadnutie. 

 

Úlohy: 

1. Predložiť vyčíslené náklady v prípade navýšenia rozsahu Ička o 4 farebné strany. 

 

Termín: 1/2024 

Zodpovední: T. Repčiak 

 

 

                                                                   

                  Mgr. Marek Baláž 

                                                                                               predseda komisie  

 

 

Zapísala: Edita Gondová 


